
1 

 

S/BR .0002.5.2012           

Protokół Nr  XXI/12 
z XXI sesji Rady Miejskiej w Rynie 

z dnia 27 czerwca 2012 roku 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Ryn 
w godz.15:00 do 16: 50. 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Sekretarz Gminy – Barbara Kowalska 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
-           Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
-           Mieszkańcy Miasta i Gminy 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5.Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
9. Wykonanie  budżetu Gminy  za 2011rok: 

  1) wystąpienie Burmistrza MiG, 
  2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            

               2011 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja, 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   

                budżetu Gminy Ryn  za 2011 rok,                                                                        
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu,                          
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,                  
           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    
                Rewizyjnej,                                                                                                            

7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
               ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok,                                              

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.         
10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 162/1 w obrębie wsi 
      Rybical.                                                                                                                            
 11. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej nr 120/5 w Sterławkach  
       Wielkich. 
12. Sprawy rożne.    
13. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XXI Sesji Rady Miejskiej w Rynie  dokonał Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Pan M. 
Górski. Stwierdził prawomocność obrad. Na 15 radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
Nieobecny:  Pan J. Guz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Uwag do porządku nie zgłoszono. 
Rada jednogłośnie, w obecności 14 radnych,  przyjęła porządek obrad. 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie zgłoszono. 
Protokół  został przyjęty przez Radę  11 głosami - za , przy 3 głosach wstrzymujących się. 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku Komendant Hufca ZHP Giżycko 
Pan Grzegorz Piech odznaczył Panią R. Janowską – Dyrektora Szkoły Podstawowej w 
Sterławkach Wielkich – srebrną odznaką za zasługi dla harcerstwa. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan M. Górski poinformował, że w wieku 77 lat zmarł Pan Piotr 
Wasilew – Przewodniczący Rady Narodowej w latach 1974-75. 
 
Pan S. Dąbrowski – były radny – przedstawił osiągnięcia zawodowe Pan P. Wasilewa. 
 
Rada Miejska minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego Pan P.Wasilewa. 
 
Ad.4  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w  
         okresie  między sesjami. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Pan M. Górski – odczytał treść pisma z dnia 20.06.2012r. 
mieszkańców Szymonki skierowanego do Burmistrza MiG ( do wiadomości Przewodniczącego 
Rady Miejskiej ) – w którym sprzeciwiają się sprzedaży działki o nr geodezyjnym 98/13 położonej 
w obrębie wsi Szymonka. Kopia pisma – stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.5 Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między    
         sesjami. Sprawozdanie - stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Burmistrz MiG poinformował, że: 
1/ odbyły się spotkania poświęcone budowie Ekomariny 
2/ w Rynie odbył się III Turniej Miast Historycznych zorganizowany przez Zamek 
3/ Fundacja Wielkich Jezior Mazurskich odbyła w Rynie spotkanie dotyczące inwestycji  
    realizowanych w ramach MASTER PLANU 
4/ członkowie Mazurskiego Związku Międzygminnego Gospodarki Odpadami spotkali się z  
    przedstawicielami ochrony środowiska w związku z zawirowaniami dotyczącymi budowy  
    zakładu utylizacji w Spytkowie 
5/ w Olsztynie odbyła się konferencja poświęcona Odnowie Wsi w latach 2014 -2020 
6/ brał udział w motorowodnych mistrzostwach świata w Janikowie, podczas tej imprezy narodził  
    się pomysł,  aby Ryn przejął jej organizację   
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7/ uczestniczył w posiedzeniu rady pedagogicznej Szkoły Podstawowej w Sterławkach Wielkich 
    oraz Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Rynie 
8/ złożono  wniosek o dofinansowanie infrastruktury portowej 
9/ ogłoszono przetarg na dowóz dzieci do szkoły od dnia 1 września 2012r. do 31.12.2013r. 
10/ składowisko odpadów komunalnych w Mażanach zostało wykreślone z Wojewódzkiego  
      Planu Gospodarki Odpadami 
11/zaproszono uprawnione podmioty do składania ofert na opracowanie koncepcji modernizacji          
     drogi gminnej w miejscowości Szymonka  
12/ przy udziale powiatu, nadleśnictwa i gminy planowany jest remont drogi w Rybicalu 
 
 
Ad.6  Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
Ad.7  Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
 
Pan S. Kożuszko zapytał, czy   dowóz dzieci do szkoły będzie wykonywał przewoźnik do końca 
przyszłego roku kalendarzowego. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że tak. 
 
 
Ad.8  Informacja o współpracy z organizacjami pozarządowymi. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił informację o współpracy. Poinformował między 
innymi, że na terenie miasta działają dwa stowarzyszenia: Ludowy Uczniowski Klub Sportowy  
„ Ołów ” oraz Stowarzyszenie Sportowe i Rekreacyjne, które na realizację zadań w zakresie 
kultury fizycznej otrzymują dotację z budżetu gminy. 
Burmistrz dodał, że gmina organizuje spotkania w celu przeprowadzenia konsultacji, ale od 
dwóch lat nikt na takie spotkania nie przychodzi. 
 
Pan M. Kowal  stwierdził, że stowarzyszenia nie otrzymują zaproszeń na takie spotkania. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że zaproszenia są zamieszczane na stronie 
internetowej. Dodał, że dopilnuje, aby były również  wysłane do wszystkich zainteresowanych. 
 
 
Obrady opuścił radny – Pan K. Jarosz. W sesji uczestniczy 13 radnych. 
 
 
Ad.9  Wykonanie  budżetu Gminy  za 2011 rok: 
 
1) wystąpienie Burmistrza MiG 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – stwierdził, że realizacja budżetu na początku była trudna z 
racji zachwiania płynności finansowej spowodowanej trudnościami w sprzedaży nieruchomości. 
Dzięki zaciągniętemu kredytowi udało się uregulować wszystkie płatności. Wszystkie wydatki 
bieżące związane z utrzymaniem jednostek zostały zrealizowane i nigdzie nie zabrakło środków. 
Burmistrz MiG poinformował, że  
1/ plan dochodów po dokonanych zmianach wynosił 25 521 869,67 zł. 
    dochody wykonano w kwocie 24 576 715,26 zł. co stanowi 96,3% % 
    w tym:  
- dochody bieżące na plan 17 436 528,17 zł, wykonano w kwocie 17 068 381,99  zł, 
   co stanowi 97,89% 
 - dochody majątkowe na plan 8 085 341,50 zł, wykonano w kwocie 7 508 333,27zł, 
    co stanowi 92,86 % 
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2/ plan wydatków budżetowych po dokonanych zmianach wynosił  28 198 113,35zł 
    wydatki wykonano w kwocie 27 094 853,44 zł, co stanowi  96,1%  
    w tym:  
- wydatki bieżące na plan 16 098 458,46 zł, wykonano w kwocie 15 363 444,36 zł,               
   co stanowi 95,43% 
-  wydatki majątkowe na plan 12 099 654,89 zł, wykonano w kwocie 11 731 409,08 zł, 
   co stanowi 96,96 % 
3/ deficyt  na koniec 2011 roku wyniósł 2 518 138,18 zł. ( planowany 2 676 243,68 zł) 
4/ łączna kwota długu na koniec 2011 roku wyniosła  4 200 000,10zł, co stanowi   
   17,09%   
Burmistrz poinformował, że w 2011 r. wykonano inwestycje: 
1/ kanalizację sanitarną i sieć wodociągową Ryński Dwór- Ławki- Skorupki 
2/ działania związane z odnową wsi Ryn, Rybical, Prażmowo, Kronowo 
3/ ścieżkę spacerowo rekreacyjną wokół Jez.Ołów 
4/ boisko „ Orlik” 
5/ termomodernizację budynku przy ul. K. Wallenroda 
6/ modernizację i rozbudowę regionalnego systemu informacji turystycznej 
7/ poniesiono nakłady na Ryńskie Centrum Żeglarstwa 

 
Burmistrz MiG podziękował za wspólną realizację budżetu. 

 
  2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu  gminy   
      za  2011 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja – załącznik 4-5 
 
Radni nie zgłosili zastrzeżeń do sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 
i informacji o stanie mienia. 

 
3/ przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z  
    wykonania budżetu Gminy Ryn  za 2011 rok – załącznik 6 
 
Pozytywną opinię RIO przedstawił Pan M. Górski – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej. 

 
                                                                    
 4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu                        
 
Pan M. Kowal –  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu -  załącznik nr 7                                                                   
 
 
 5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium 
 
 Pan M. Górski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  – przedstawił  wniosek Komisji Rewizyjnej 
w sprawie udzielenia absolutorium - załącznik nr 8                                                                      
 
Wniosek został przyjęty przez radę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
 
 6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji  
     Rewizyjnej                                                                                                         
 
Pan M. Górski - Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  – przedstawił  pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej - załącznik nr 9                                                                  
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7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
         ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2011 rok                                            

 
 

Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2011 rok. 

Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 12 

radnych, w głosowaniu jawnym (ustawowy skład rady – 15 radnych). 

Uchwała Nr XXI/173/12 – stanowi załącznik nr 10 a 

 
 
8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn 
 
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 

za 2011r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o 

stanie mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

po przegłosowaniu  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 

Rada Miejska w Rynie w obecności 13 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła 
uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. 
(ustawowy skład rady – 15 radnych). 
Uchwała Nr XXI/174/12 – stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokółu. 

 
Burmistrz podziękował za wspólną realizację budżetu: Radnym, Pani Skarbnik, Pracownikom 
Urzędu oraz Kierownikom Jednostek Organizacyjnych. 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 162/1 w obrębie 

wsi  Rybical.                                                                                                                            
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży działki nr 162/1 w obrębie wsi  Rybical.                                                                                                                            
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXI/175/12 stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej nr 120/5 w   
            Sterławkach   Wielkich. 
 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG - omówił projekt uchwały. 
 



6 

 

Pan S. Kożuszko –  Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości gruntowej nr 120/5 w Sterławkach   Wielkich. 
 
Rada podjęła uchwałę jednogłośnie, w obecności 13 radnych. 
Uchwała Nr XXI/176/12 stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokółu. 
 
 
12. Sprawy rożne.    
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 26 czerwca br. wystąpiła z wnioskiem: 
 
1/ o wymianę spróchniałych, ruchomych desek w pomoście na kąpielisku nad Jez. Ołów 
2/ o ustawienie koszy na śmieci na kąpielisku oraz przy wiatach znajdujących się nad Jez. Ołów. 

 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiadając na powyższe wnioski poinformował, że 
wymiana desek dokonywana jest na bieżąco, w dniu dzisiejszym prace są już na ukończeniu. 
Odnośnie koszy odpowiedział, że planowany jest zakup 30 koszy, które zostaną ustawione 
między innymi przy kąpielisku i wiatach. 
 
Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych, przyjęła wniosek o wymianę spróchniałych, 
ruchomych desek w pomoście na kąpielisku nad Jez. Ołów. 
 
Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych, przyjęła wniosek o ustawienie koszy na śmieci na 
kąpielisku oraz przy wiatach znajdujących się nad Jez. Ołów. 

 
Pan P. Mikosza zapytał na jakim odcinku będzie prowadzony remont drogi w Rybicalu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że od początku wsi do końca jej wylotu. 
 
Pan P. Mikosza zapytał o koszt remontu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że koszt wyniesie około 1 miliona złotych. 
 
Pani B. Charo zapytała kiedy odbędzie się komisja sprawdzająca wymogi bezpieczeństwa na 
boisku. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że nic mu na ten temat nie wiadomo. 
Poinformował, że podjął działania w celu uporządkowania terenu boiska, zniwelowania skarpy, 
zrobienia nowych ławek.  
 
Pani B. Charo zwróciła uwagę na takt, że osoby niepełnosprawne poruszające się na wózku nie 
mają wjazdu na boisko. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że trzeba będzie pomyśleć o przeniesieniu 
furtki. 
 
Pan M. Kowal zapytał o termin wpłaty wadium. 
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Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że termin wpłaty wadium zawarty jest w 
ogłoszeniu o przetargu. 
 
Pan M. Kowal dodał, że w urzędzie powiedziano, że wadium trzeba wpłacić osobiście do kasy 
urzędu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że wszystko jest określone w procedurze 
przetargowej. Dodał, że nie wierzy w to, że jedyną formą wpłaty wadium jest wpłata wyłącznie do 
kasy urzędu. 
 
 
13. Zamknięcie posiedzenia. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXI sesji Wiceprzewodniczący Rady zamknął 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokółowała:                                                                    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Mirosław Górski 
 

                                                                                          
 
 
 

 


